



United Nations
Economic Commission for Africa



Nations Unies
Commission économique pour l'Afrique



Weekly Newsletter

20 November 2020

Bulletin hebdomadaire

20 novembre 2020

ECA launches ATEX, e-commerce platform that will support transactions when AfCFTA starts next year

La CEA lance ATEX, une plate-forme de commerce électronique qui prendra en charge les transactions lorsque la ZLECA débutera en 2021



Africa Trade Exchange (ATEX)
An Online B2B eCommerce Platform based on AfCFTA

The Economic Commission for Africa presented an online trading platform Thursday, that will facilitate trading between buyers and suppliers when the African Continental Free Trade Area (AfCFTA) agreement starts next year.

Known as the African Trade Exchange (ATEX), the business-to-business e-commerce platform will not only improve cross-border trade but also provide businesses ...

[Read more](#)

La Commission économique pour l'Afrique a présenté ce jeudi, une plateforme de commerce en ligne, qui facilitera les échanges entre acheteurs et fournisseurs lorsque l'Accord sur la Zone de libre-échange continentale africaine (ZLECA) débutera en 2021.

Connue sous le nom d'African Trade Exchange (ATEX), la plate-forme de commerce électronique interentreprises ...

[Lire la suite](#)

African Statistics Day marked across continent

La Journée africaine de la statistique célébrée à travers le continent



Countries have embarked on national activities in celebration of the African Statistics Day on the theme “Modernizing national statistical systems to provide data and statistics to support sustainable peace and development in Africa”.

This year’s theme is in tandem with the theme of the African Union for the year 2020, “Silencing the guns: Creating conducive conditions for Africa’s development”.

Director of the Economic Commission for Africa’s (ECA) African Statistics Centre, Oliver Chinganya, explains that the 2020 theme for the African Statistics Day was chosen to raise awareness among decision-makers, technical and -financial partners, data producers, researchers and the general public about the critical importance of governance and socioeconomic statistics in achieving the goal of a conflict-free Africa.

[Read more](#)

Les pays se sont lancés dans des activités nationales pour commémorer la Journée africaine de la statistique sur le thème, « Moderniser les systèmes statistiques nationaux afin de fournir des données et des statistiques pour soutenir une paix et un développement durables en Afrique ».

Le thème de cette année va de pair avec le thème de l’Union africaine pour l’année 2020, « Faire taire les armes : Créer des conditions propices au développement de l’Afrique ».

Le Directeur du Centre africain pour la statistique, de la Commission économique pour l’Afrique (CEA), Oliver Chinganya, explique que le thème de l’édition 2020 de la Journée africaine de la statistique a été choisi dans le but de sensibiliser les décideurs, les partenaires techniques et financiers, les producteurs de données, les chercheurs et le publique sur l’importance critique de la gouvernance et des statistiques socioéconomiques pour atteindre l’objectif d’une Afrique sans conflit.

[Lire la suite](#)

ECA Executive Secretary calls on North African countries to “build forward together” for a faster, stronger post-COVID-19 economic recovery

La Secrétaire Exécutive de la CEA appelle les pays d'Afrique du Nord à « marcher ensemble » pour une reprise économique plus rapide et plus forte post Covid-19



“North Africa is the most impacted sub-region of our continent after Southern Africa, and although most of its countries are not in the low-income category, COVID-19 has made its economies vulnerable. When the G20, OECD, IMF and the World Bank meet next, we want to ask for a substantial package for Africa and make the case together for better market rates for borrowing, including for countries such as Morocco or Egypt who have already gone to the market”. This was stated by the Executive Secretary of the Economic Commission for Africa, Vera Songwe in her remarks at the opening of the 35th meeting of the Intergovernmental Committee of Senior Officials and Experts (ICSOE) for North Africa on Tuesday 17 November.

[Read more](#)

« L'Afrique du Nord est la sous-région la plus touchée de notre continent après l'Afrique australe, et bien que la plupart des pays de la sous-région ne soient pas dans la catégorie à faibles revenus, la Covid-19 a rendu ses économies vulnérables. Nous voulons saisir l'occasion des prochaines réunions du G20, de l'OCDE, du FMI et de la Banque mondiale pour réclamer des montages substantiels en faveur de l'Afrique et plaider ensemble pour de meilleurs taux d'emprunt sur le marché, y compris pour des pays comme le Maroc ou l'Égypte qui ont déjà franchis cette étape ». S'exprimant à l'ouverture de la 35ème réunion du Comité Intergouvernemental des Hauts Fonctionnaires et Experts (CIHFE) pour l'Afrique du Nord, ...

[Lire la suite](#)

ECA's Executive Secretary asks Africa to seek new sectors under AfCFTA to industrialize and create jobs

La Secrétaire exécutive de la CEA demande à l'Afrique de rechercher de nouveaux secteurs dans le cadre de la ZLECA pour s'industrialiser et créer des emplois



The Executive Secretary of the Economic Commission for Africa (ECA) Vera Songwe today said as the African Continental Free Trade Area (AfCFTA) goes into operation next year, the continent must find new sectors and the skills needed to deliver the industrialization to satisfy the aspirations of its youth.

Speaking at the opening of this year's Africa Industrialization Week (AIW) whose theme is inclusive and sustainable industrialization in the era of the AfCFTA, Ms. Songwe ...

[Read more](#)

La Secrétaire exécutive de la Commission économique pour l'Afrique (CEA), Vera Songwe, déclare aujourd'hui que la Zone de libre-échange continentale africaine (ZLECA) entrera en vigueur l'année prochaine, le continent doit trouver de nouveaux secteurs et les compétences nécessaires pour assurer l'industrialisation afin de satisfaire les aspirations de sa jeunesse.

S'exprimant à l'ouverture de la Semaine de l'industrialisation ...

[Read more](#)

